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 OPREZ KUPAČI LOŠI REZULTATI ŠESTOG ISPITIVANJA KAKVOĆE MORA NA  
RIJEČKIM PLAŽAMA  
Obilne kiše zagadile more na Kantridi  
 Ne preporuča se kupanje kod Rekreacijskog centra »3. maj« i u istočnom dijelu kod stadiona,  
a more je tek zadovoljavajuće na zapadu stadiona, kod Vile Nore i na plaži Ploče  
 RIJEKA Kakvoća mora na plažama u zapadnom dijelu Rijeke, točnije na Kantridi, ozbiljno  
je narušena. Čak dvije plaže – onu kod Rekreacijskog centra »3. maj« i na istočnom dijelu  
kod stadiona – Zavod za javno zdravstvo nakon šestog ovogodišnjeg ispitivanja označio je  
crvenom bojom. To znači da ispitivani mikrobiološki parametri, Escherichia coli i crijevni  
enterokoki, prelaze granične vrijednosti propisane Uredbom o kakvoći mora za kupanje,  
odnosno, pojednostavljeno – kupanje na ovim plažama nije preporučljivo. Zapadni dio plaže  
kod stadiona označen je žutom bojom, što znači da je kakvoća mora samo »zadovoljavajuća«,  
a tek »dobra« je kod Vile Nore te na istočnom dijelu novouređene plaže Ploče ispod Bazena  
Kantrida.  
  
  
Nisu krive masne mrlje  
  
– Na točkama gdje je evidentirano kratkotrajno zagađenje provode se dodatna ispitivanja.  
Ponovljeni rezultati pokazuju da je zagađenje prošlo no oni se još moraju dodatno potvrditi,  
osobito zbog novih oborina koje su u međuvremenu pale, kaže dr. Darija Vukić Lušić,  
voditeljica Odsjeka za mikrobiologiju Zdravstveno-ekološkog odjela Nastavnog zavoda za  
javno zdravstvo.  
   Iako će mnogima prva pomisao biti da ovako loša mikrobiološka »slika« u zapadnom dijelu  
grada ima veze s nedavnim zagađenjem mora u neposrednoj blizini brodogradilišta »3. maj«,  
u Zavodu za javno zdravstvo to ne povezuju jer je, objašnjavaju, u ovom incidentu o kome i  
oni znaju tek onoliko koliko je objavljeno u medijima, riječ o kemijskom a ne  
mikrobiološkom zagađenju. Prema riječima dr. Vukić Lušić, zagađenje je najvjerojatnije  
posljedica obilnih kiša koje su zabilježene neposredno prije mjerenja.  
   – S obzirom na kršku strukturu terena ovoga područja, u određenim hidrološkim prilikama  
pVrijeme je za zabrinutost?  
  
   Ovako loša kakvoća mora na riječkim plažama nije zabilježena već duže vrijeme. Nekoliko  
godina na karti se uporno »crvenila« plaža ispod hotela Park na Pećinama, ali ostale su rijetko  
prelazile granicu »zelenoga«. Nakon što je u zoni mogućeg utjecaja za otkrivanje uzroka  
onečišćenja, zamjenu, sanaciju i izgradnju novih kanalizacijskih ogranaka uloženo oko tri  
milijuna kuna, te otkrivena i sanirana vrulja iz koje je stizalo zagađenje, more je na ovoj plaži  
visoke kakvoće. Da na zapadnom dijelu grada nešto ove godine očito »ne štima« pokazalo je  
već drugo ovogodišnje ispitivanje kada se »zazelenila« novouređena plaža Ploče, jedna od  
dvije riječke plaže označene Plavom zastavom koja, između ostaloga, jamči vrhunski čisto  
more. Umirivali su tada iz Grada Rijeke da nema razloga za paniku sve dok je more u  
kategoriji povoljnog za kupanje. No, sada kada se dio plaža »zacrvenio« možda će ipak i na  
zapadu trebati uložiti napor, a vjerojatno i novac, da se otkrije mogući uzrok povremenog  
jakog zagađenja.  
  



»Zacrvenile« se i plaže u Crikvenici i Novom Vinodolskom  
  
   Osim dviju plaža u zapadnom dijelu Rijeke, crveno su zbog vrlo loše mikrobiološke 
kakvoće mora obilježene i plaža kod hotela Internacional u Crikvenici te Smokvica u Novom  
Vinodolskom. Samo »dobra« kakvoća mora, koja se označava zeleno, izmjerena je i na  
opatijskim plažama Zonovo i kod hotela Miramar, te na plaži u Iki i na kupalištu na ulazu u  
Bakarac.  
oput obilne kiše nakon dužeg sušnog perioda, dolazi do ispiranja sliva i onečišćenja zadržanih  
u podzemlju, pojašnjava dr. Vukić Lušić, dodajući da bi mogući izvor zagađenja mogla biti i  
kanalizacija.  
  
  
ViK bez problema  
  
No, u KD Vodovod i kanalizacija odbacuju takvu mogućnost.  
   – Sustav javne odvodnje otpadnih voda funkcionira uobičajeno te nije imao iznenadnih i  
izvanrednih prekida, kažu u ViK-u, podsjećajući da su sva dosadašnja ispitivanja kvalitete  
mora na plažama Kantride, nakon što je na tom području izgrađen sustav odvodnje,  
pokazivala bitna poboljšanja. Pa čak ni to što se desetak objekata nije priključilo na  
novoizgrađenu razdjelnu javnu kanalizaciju, jer vlasnici nisu odvojili odvodnju oborinske i  
fekalne otpadne vode budući da je riječ o skupljoj investiciji rekonstrukcije postojećih  
mješovitih kanalizacija, do sada nije značajno utjecalo na kvalitetu mora, podsjećaju u  
riječkom komunalnom društvu.  
   Kao i u Zavodu za javno zdravstvo, i u ViK-u ovako loše rezultate pripisuju prije svega  
činjenici da je kakvoća ispitivana neposredno nakon najjačih kiša kada se veće količine  
oborinske vode, koje su isprale ne samo površinu već i kraško podzemlje, izlile u more. Osim  
toga, riječ je o oborinskim vodama ne samo s područja Kantride, nego i gusto naseljenog  
sjeverozapadnog rubnog područja Rijeke na kojemu je tek započela intenzivna izgradnja  
sustava javne odvodnje otpadnih voda.  
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